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Datum 2024-03-20 

 

Tid Kl. 12:45 -15:15  

 

Plats B- och C-salen, kommunhuset, Sollefteå 

 

Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 

 
Övriga   

närvarande Annika Modéen, verksamhetschef § 11 

 Marie Ohlsson, verksamhetsutvecklare §§ 11 – 12  

 Conny Uppling, verksamhetschef § 12 

 Joel Hellgren, enhetschef Regionen § 13 

 Helena Rydén, verksamhetschef Regionen § 13 

 Kristina Lundholm Brorsson, enhetschef Regionen § 13 

 Sofia Lindahl, verksamhetschef HSV § 13 

 Anna-Maria Andersson, sekreterare §§ 10 - 16 

 

 

 

 

Underskrifter Sekreterare: ………………………………………… 

   Anna-Maria Andersson §§ 10 – 16 

 

 

 

 Ordförande: ………………………………………… 

  Kjell-Åke Sjöström (V) §§ 10 – 16 

 

 

  

 Justerare: ………………………………………… 

  Örjan Eriksson (PRO) §§ 10 – 16  

 

 

 

 
  

 

Bevis om justering 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag på kommunens digitala anslagstavla, 
www.solleftea.se 
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Närvaro- och tjänstgöringslista 
  

Namn När- 

var- 

ande 

Tjg. 

ers. 

Omröstning Reservation Anteckning 

§ § § § 

Ledamöter, kommunen        

Kjell-Åke Sjöström (V) X       Ordförande 

Jerry Mähler (C) ---       

John Åberg (S) X       

Ledamöter, föreningar        

Folke Lindgren (PRO) X       

Örjan Eriksson (PRO) X       Vice ordförande 

Paula Hällsten Sjögren (PRO) ---        

Bengt Nilsson (PRO) X       

Carina Pettersson (SKPF) X       

Vivan Strömqvist (SKPF) X          

Inger Eriksson (SPF) X       

Ersättare, föreningar        

Karin Engström (PRO) X       Ersätter Paula H Sjögren 

Ann-Christine Norman (PRO) X       

Lars Gradin (PRO) ---       

Henry Jönsson (PRO) ---       

Lisbet Berglund (SKPF) X      
 

Jim Abrahamsson (SKPF) X        

Eva Persson (SPF) ---      
 

 

 
Val av justerare 
Örjan Eriksson (PRO) utses till justerare av dagens protokoll. 

 

Dagordning 
Dagordningen godkänns. 
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§ 10 

 

Föregående protokoll 
 
Beslut 
Mötesprotokollet från 2024-02-15 gås igenom och läggs till handlingarna. 

 

Kommentarer: 

Inga kommentarer.  
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§ 11 

 

Informationer 
 

Beslut 
Pensionärsrådet tackar för informationerna och lägger dem till handlingarna. 

 

Informationer 

Nya riktlinjer för biståndsbedömning    KS/95/2024 

Annika Modén, verksamhetschef IFO, informerar om att kommunstyrelsen har beslutat 

att uppdatera riktlinjer för bistånd enligt socialtjänstlagen. Biståndsinsatserna ska i högre 

grad vara stödjande och tränande alternativt kompenserade där så behövs. Intentionen 

med utformningen av biståndsinsatserna är också att i högre grad möta den nya 

socialtjänstlagen genom att ha ett mer förebyggande perspektiv. 

 

Riktlinjerna har förtydligats i insatserna fysisk aktivitet, tvätt och klädvård, inköp och 

ärenden, övrig service, tillsyn, korttidsvistelse, växelboende och rastning eller skötsel av 

husdjur.  

 

Rådet ges möjlighet att ställa frågor. Utökad information ges kring strykning av kläder, 

inköp av matvaror och rastning av hundar. Diskussion kring vilka andra lösningar som 

kan finnas tillgängliga när inte bistånd för detta beviljas. 

Rådet reagerar över att bistånd inte ges för sopsortering och ställer följdfrågor kring 

nattkameror. 

Rådet påpekar att detta är en fråga som borde ha samverkats med dem innan beslut i 

kommunstyrelsen tagits. 

 

Utveckling demensarbete    KS/119/2024 

Marie Ohlsson, verksamhetsutvecklare, informerar om det utvecklingsarbete som har 

pågått och som fortfarande pågår av kommunens demensarbete. 

 

En arbetsgrupp har, i ett nära samarbete med Demensföreningen, arbetat med frågan 

under en längre tid. I arbetsgruppen har man gemensamt kartlagt kommunens och 

regionens demensvård och jämfört detta med de nationella riktlinjer som finns. Möten har 

hållits vid flertalet tillfällen och man ser ett behov av kompetensutveckling av personalen, 

att man använder de hjälpmedel som finns i kvalitetsarbetet, som BPSD och Senior Alert, 

samt att man verkligen ser anhöriga som en resurs. 

 

Det framkom också att nuvarande demensavdelningar är för stora, upp till 16 boenden 

trots att riktlinjerna förordar högst 10 platser. Förvaltningen har därför lagt ett förslag till 

politiken om följande justering av platser inom särskilt boende: 
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Enhet Nuläge Förslag 

Skärvstagården 2B 15 12 

Skärvstagården 2C 14 12 

Skärvstagården 2D 15 12 

Skärvstagården 2E 16 12 

Solgården 36 A Solhöjden  7 (inriktning somatisk) 7 (inriktning demens) 

Graningebyn lilla enheten 4 (inriktning somatisk) 4 (inriktning demens) 

 

Förvaltningens förslag har behandlats i Utskottet för vård och omsorg och ska upp för 

beslut i kommunstyrelsen i början av april. 

 

Rådet ges möjlighet att ställa frågor. Inga frågor kommer upp. 

 

Framtida behov av platser på särskilt boende    KA/96/2024 

Marie Ohlsson, verksamhetsutvecklare, informerar om den prognos förvaltningen delgett 

politiken angående behov av platser på särskilt boende de närmsta fem åren. 

 

Prognos görs enligt beslutad modell och inom fastslagna tidsspann. 

 

Prognosen visar ett ökat behov av antalet platser på särskilt boende de kommande 10 åren 

men man väljer idag att föreslå att kommunen ”har is i magen” och behåller nuvarande 

antal platser för att i stället göra en ny prognos inom tre år. Under dessa tre år tror man att 

nuvarande antal platser räcker om verksamheten förbättrar och förnyar sitt arbetssätt samt 

jobbar mer förebyggande enligt den nya socialtjänstlagen.  
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§ 12 

 

Aktuellt läge och Hemtjänstindex 
 

Beslut 
Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen och lägger den till handlingarna.  

 

Informationer 

Marie Ohlsson, verksamhetsutvecklare, och Conny Uppling, verksamhetschef 

äldreomsorgen, informerar om det aktuella läget och om hemtjänstindex.  

 

Rådet har begärt att få veta varför kommunen inte använder sig av Hemtjänstindex. 

Marie berättar att äldreomsorgen redan jobbar med att mata in mätvärden i flera olika 

system, till exempel Öppna jämförelser, Kommunens kvalitet i korthet (KKIK) och 

Kolada. Idag har man därför inte resurser till att använda sig av ytterligare ett system. 

Man anser att man har den statistik som behövs för att utvärdera verksamheten och sätta 

in åtgärder på förbättringsområden. 

 

Återkoppling på frågor från föregående KPR möte: 

Frågan var: Roger Lundin VD på Solatum nämnde på KPR mötet i december att de skulle 

få en diskmaskin på Gunillagården i Hobbyaktiviteten, de har inte fått den ännu? 

 

Svar: Roger Lundin har svarat att beställning av diskmaskin samt mindre ombyggnad för 

att få plats med den ska göras av områdeschef.  

Rådets deltagare bekräftar att diskmaskinen redan är installerad och klar. 

 

Frågan var: Hur ser det ut med att få pengar för att köpa in medel till boenden? – 

Förtydligande: Frågan gällde pengar till aktivitetsledare för att köpa in saker och 

bedriva aktiviteter. 

Marie svarar att inga specificerade pengar avsätts för aktiviteter, det är en del av enhetens 

totala budget och aktivitetsledare tillsammans med enhetschef avgör hur pengarna ska 

fördelas. 

 

Frågan var: Ett missförstånd har skett kring att man inte vill starta ett förtroenderåd för 

Boteå-Vallänge.  

Svar: Conny informerar om att missförståndet är uppklarat och förtroenderådet kommer 

att starta upp inom kort. 

 

Ny fråga: Vad händer med medicinrobotarna? 

Svar: Conny berättar att det uppkommit en lagtolkningsfråga. Det finns en osäkerhet 

kring ansvarsfördelning vid användande av automatiserad medicingivning och till att den 

frågan är ordentligt utredd har kommunen bromsat användandet. Man jobbar aktivt med 

frågan men vet inte just nu hur det blir. 
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§ 13  

 

Hälsocentralens uppdrag 
 

Beslut 
Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen och lägger den till handlingarna.  

 

Informationer 

Rådet besöks av Joel Hellgren, enhetschef Hälsocentralen (HC) Sollefteå, Helena Rydén, 

verksamhetschef HC i Kramfors och Sollefteå, Christina Lundholm Brorsson, enhetschef 

Ramsele HC, Junsele HC och Samhällsrummet i Näsåker samt Sofia Lindahl, 

kommunens verksamhetschef inom Hälso- och sjukvård. 

 

Joel visar ett bildspel som beskriver Hälsocentralens verksamhet och uppdrag. 

 

Hälsocentralen är första linjens vård för medborgarna. Vården som erbjuds ska vara 

kunskapsbaserad och ändamålsenlig, säker, individanpassad, jämlik och jämställd, 

effektiv samt tillgänglig. Målet för tillgängligheten är att medborgaren ska få svar i 

telefon samma dag man ringer och kunna bli bedömd inom tre dagar. 

 

Första linjen gällande psykisk ohälsa hos vuxna ska kunna: Identifiera psykisk ohälsa och 

eventuell suicidrisk, göra basala utredningar av lätt till medelsvår psykisk ohälsa, 

behandla lätta till medelsvåra former och tillstånd av psykisk ohälsa hos vuxen samt 

identifiera svårare former av psykisk ohälsa och remittera till rätt instans. 

 

Vilka målgrupper riktas verksamheten till? Alla! Från nyfödda fram till slutskedet av 

livet. För att kunna möta alla medborgare finns det på HC läkare, sköterskor, 

administrativ personal, BVC, fotvård, kurator, psykolog, fysio- och arbetsterapeut, dietist 

och många fler. 

 

På BVC är alla barn mellan 0 och 6 år välkomna för regelbundna besök där utvecklingen 

följs upp och vaccinationer inom nationella vaccinationsprogram utförs.  

 

Många äldre hamnar inom kommunsjukvården. Där har man en fast läkarkontakt hos HC 

som samverkar med kommunen för att ge bästa vård. 

 

HC möter redan idag många medborgare men har som strävan att kunna hjälpa ännu fler. 

Sollefteå HC har ca 3 750 inkomna ärenden i uppringningssystemet varje månad, tar emot 

ca 3 000 besök och genomför ca 750 provtagningar i månaden.  

 

Man jobbar i begreppet ”God och nära vård”. Inom modellen testar man nya 

samverkansmodeller, utvecklar digitala lösningar och nya arbetssätt. Man försöker göra 

de förändringar som möjliggör en resurseffektiv och sammanhållen vårdkedja. Tre 

exempel på projekt inom detta är HLT, Samskapande i Näsåker och Hemma hos mig. 
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Christina berättar om Samskapande i Näsåker. I samband med att HC där lades ner 

gjordes studiebesök i Storuman där man använde sig av konceptet. Under 2019 

genomfördes medborgardialoger i Näsåker där de medverkande fick tala om vilken 

samhällsservice man mest önskade sig till byn. Det främsta önskemålet var provtagning 

och i slutet av 2019 kunde det nyöppnade samhällsrummet erbjuda detta. 

Samhällsrummet har nyss bytt till nya och mer ändamålsenliga lokaler. Idag erbjuds träff 

med kurator, provtagning, viss BVC verksamhet samt träff med kommunens personal vid 

behov.  

 

Joel fortsätter berätta om Hemma hos mig. Projektet är till för att möjliggöra kontakt med 

läkare hemifrån samt hjälp med viss provtagning i hemmet. Visar en informationsfilm. 

 

HCs utmaningar: Likt som de flesta andra HC runt om i landet har man svårt att rekrytera 

fasta läkare. Ibland kan det medföra att patienterna inte får träffa samma läkare flera 

gånger då man måste använda stafettpersonal. Man försöker komma till rätta med detta 

genom att satsa på ordinarie personal, vara med i de nationella hyrpersonalavtalen och 

man jobbar aktivt med rekrytering.  

 

Fråga: Har det blivit bättre med ambulansen och varför är det mindre prio-ett larm? 

Joel svarar att ambulansen inte tillhör hans ansvarsområde så han kan inte svara på frågor 

om detta.  Christina informerar att i västraområdet finns en ambulansbil. Angående 

eventuell förändrad prioritering är det inget som besökarna kan svara på. 

 

Fråga: Hur långt har Regionen kommit med kompetensväxling – till exempel provtagning 

av undersköterskor? 

Sofia svarar att inom kommunen jobbar man med frågan inom projektet RAK, rätt använd 

kompetens. Vård och omsorgscollege har också tittat på titulaturen, det vill säga vad 

respektive yrkeskategori får utföra. Med problematiken att kunna anställa vårdpersonal är 

det här en viktig fråga. Inom kommunen är det ofta kompetens på individnivå som styr 

vilka arbetsuppgifter som utförs. 

Joel menar att inom Regionen är kompetensväxling något som genomsyrar hela 

verksamheten. Uppdragen har förändrats mycket under tidens gång, till exempel får 

fysioterapeuter numera både göra en förstahandsbedömning och även skicka remiss till 

röntgen vilket inte var möjligt för 10 år sedan. 

 

Fråga: Får man verkligen inte ta RS-vaccin någonstans i Regionen? 

Joel svarar att det finns en rekommendation om att äldre ska vaccinera sig mot RS men 

det ingår inte i det nationella vaccinationsprogrammet. När vaccinationen inte ingår i ett 

vaccinationsprogram måste vaccinet upphandlas tillsammans med alla aktörer på 

marknaden. I den här upphandlingen fick inte regionen något vaccin då övriga, till 

exempel privata vårdgivare, redan köpt upp allt. Regionen har alltså inget RS-vaccin att 

erbjuda. 
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§ 14 

 

Övriga frågor 
 

Örjan Eriksson, vice ordförande, läser upp rådets frågeställningar som ska besvaras vid 

nästkommande möte: 

 

• Har sett att kommunalrådet besöker församlingshemmet för att informera. Tycker 

att han kan komma till rådet och informera också. 

 

• Avsaknad av wifi i brukarnas egna lägenheter på särskilt boende. Varför är det så 

och går det att åtgärda? 

 

• Avsaknad av Tv-kanaler på särskilt boende, till exempel sportkanaler. Varför är 

det så och går det att åtgärda? 

 

• Tycker att det är besvärligt att få möteshandlingar digitalt. Önskemål om att få 

papper utdelade på mötet. Helst alla handlingar men om det inte är görbart så 

åtminstone dagordning och särskilda handlingar av stort intresse. 
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§ 15 

 

Delgivning av handlingar 
 
Följande handlingar delges rådet: 

 

- Protokoll från Förtroenderåd, Nipudden 2024-01-15, Solgården 2024-01-18, 

Gunillagården 2024-02-06 

 

Påpekande av rådet om att isoleringen på Gunillagården inte är gjord, de som bor där 

fryser. 

 

Påpekande av rådet om att elbilarna inte fungerar på vintern samt att alla hemtjänstbilar 

borde vara fyrhjulsdrivna. Diskussion om huruvida fyrhjulsdrivna bilar är mer trafiksäkra 

eller inte. 
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§ 16 

 

Kommande möte 
 
Beslut 
Pensionärsrådets nästa möte äger rum 2024-05-22 kl. 13:00 i A-salen, Sollefteå 

kommunhus. 

Rådet har tillgång till salen från kl 12:00 för att ledamöterna från 

pensionärsorganisationerna ska kunna träffas för förmöte. 

 

Sammanträdestillfällen under 2024: 

Onsdag den 25 september kl.13.00  B- och C- salen 

Onsdag den 20 november kl.13.00  B- och C- salen 

 

Önskemål om innehåll vid nästa möte: 

• Besök av kommunalrådet för att han ska berätta lite om vad som händer i 

Sollefteå. 

• Besök av Demensföreningen. 
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Datum 2024-03-20 


 


Tid Kl. 12:45 -15:15  


 


Plats B- och C-salen, kommunhuset, Sollefteå 


 


Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 


 
Övriga   


närvarande Annika Modéen, verksamhetschef § 11 


 Marie Ohlsson, verksamhetsutvecklare §§ 11 – 12  


 Conny Uppling, verksamhetschef § 12 


 Joel Hellgren, enhetschef Regionen § 13 


 Helena Rydén, verksamhetschef Regionen § 13 


 Kristina Lundholm Brorsson, enhetschef Regionen § 13 


 Sofia Lindahl, verksamhetschef HSV § 13 


 Anna-Maria Andersson, sekreterare §§ 10 - 16 


 


 


 


 


Underskrifter Sekreterare: ………………………………………… 


   Anna-Maria Andersson §§ 10 – 16 


 


 


 


 Ordförande: ………………………………………… 


  Kjell-Åke Sjöström (V) §§ 10 – 16 


 


 


  


 Justerare: ………………………………………… 


  Örjan Eriksson (PRO) §§ 10 – 16  


 


 


 


 
  


 


Bevis om justering 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag på kommunens digitala anslagstavla, 
www.solleftea.se 
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Närvaro- och tjänstgöringslista 
  


Namn När- 


var- 


ande 


Tjg. 


ers. 


Omröstning Reservation Anteckning 


§ § § § 


Ledamöter, kommunen        


Kjell-Åke Sjöström (V) X       Ordförande 


Jerry Mähler (C) ---       


John Åberg (S) X       


Ledamöter, föreningar        


Folke Lindgren (PRO) X       


Örjan Eriksson (PRO) X       Vice ordförande 


Paula Hällsten Sjögren (PRO) ---        


Bengt Nilsson (PRO) X       


Carina Pettersson (SKPF) X       


Vivan Strömqvist (SKPF) X          


Inger Eriksson (SPF) X       


Ersättare, föreningar        


Karin Engström (PRO) X       Ersätter Paula H Sjögren 


Ann-Christine Norman (PRO) X       


Lars Gradin (PRO) ---       


Henry Jönsson (PRO) ---       


Lisbet Berglund (SKPF) X      
 


Jim Abrahamsson (SKPF) X        


Eva Persson (SPF) ---      
 


 


 
Val av justerare 
Örjan Eriksson (PRO) utses till justerare av dagens protokoll. 


 


Dagordning 
Dagordningen godkänns. 
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§ 10 


 


Föregående protokoll 
 
Beslut 
Mötesprotokollet från 2024-02-15 gås igenom och läggs till handlingarna. 


 


Kommentarer: 


Inga kommentarer.  
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§ 11 


 


Informationer 
 


Beslut 
Pensionärsrådet tackar för informationerna och lägger dem till handlingarna. 


 


Informationer 


Nya riktlinjer för biståndsbedömning    KS/95/2024 


Annika Modén, verksamhetschef IFO, informerar om att kommunstyrelsen har beslutat 


att uppdatera riktlinjer för bistånd enligt socialtjänstlagen. Biståndsinsatserna ska i högre 


grad vara stödjande och tränande alternativt kompenserade där så behövs. Intentionen 


med utformningen av biståndsinsatserna är också att i högre grad möta den nya 


socialtjänstlagen genom att ha ett mer förebyggande perspektiv. 


 


Riktlinjerna har förtydligats i insatserna fysisk aktivitet, tvätt och klädvård, inköp och 


ärenden, övrig service, tillsyn, korttidsvistelse, växelboende och rastning eller skötsel av 


husdjur.  


 


Rådet ges möjlighet att ställa frågor. Utökad information ges kring strykning av kläder, 


inköp av matvaror och rastning av hundar. Diskussion kring vilka andra lösningar som 


kan finnas tillgängliga när inte bistånd för detta beviljas. 


Rådet reagerar över att bistånd inte ges för sopsortering och ställer följdfrågor kring 


nattkameror. 


Rådet påpekar att detta är en fråga som borde ha samverkats med dem innan beslut i 


kommunstyrelsen tagits. 


 


Utveckling demensarbete    KS/119/2024 


Marie Ohlsson, verksamhetsutvecklare, informerar om det utvecklingsarbete som har 


pågått och som fortfarande pågår av kommunens demensarbete. 


 


En arbetsgrupp har, i ett nära samarbete med Demensföreningen, arbetat med frågan 


under en längre tid. I arbetsgruppen har man gemensamt kartlagt kommunens och 


regionens demensvård och jämfört detta med de nationella riktlinjer som finns. Möten har 


hållits vid flertalet tillfällen och man ser ett behov av kompetensutveckling av personalen, 


att man använder de hjälpmedel som finns i kvalitetsarbetet, som BPSD och Senior Alert, 


samt att man verkligen ser anhöriga som en resurs. 


 


Det framkom också att nuvarande demensavdelningar är för stora, upp till 16 boenden 


trots att riktlinjerna förordar högst 10 platser. Förvaltningen har därför lagt ett förslag till 


politiken om följande justering av platser inom särskilt boende: 
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Enhet Nuläge Förslag 


Skärvstagården 2B 15 12 


Skärvstagården 2C 14 12 


Skärvstagården 2D 15 12 


Skärvstagården 2E 16 12 


Solgården 36 A Solhöjden  7 (inriktning somatisk) 7 (inriktning demens) 


Graningebyn lilla enheten 4 (inriktning somatisk) 4 (inriktning demens) 


 


Förvaltningens förslag har behandlats i Utskottet för vård och omsorg och ska upp för 


beslut i kommunstyrelsen i början av april. 


 


Rådet ges möjlighet att ställa frågor. Inga frågor kommer upp. 


 


Framtida behov av platser på särskilt boende    KA/96/2024 


Marie Ohlsson, verksamhetsutvecklare, informerar om den prognos förvaltningen delgett 


politiken angående behov av platser på särskilt boende de närmsta fem åren. 


 


Prognos görs enligt beslutad modell och inom fastslagna tidsspann. 


 


Prognosen visar ett ökat behov av antalet platser på särskilt boende de kommande 10 åren 


men man väljer idag att föreslå att kommunen ”har is i magen” och behåller nuvarande 


antal platser för att i stället göra en ny prognos inom tre år. Under dessa tre år tror man att 


nuvarande antal platser räcker om verksamheten förbättrar och förnyar sitt arbetssätt samt 


jobbar mer förebyggande enligt den nya socialtjänstlagen.  
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§ 12 


 


Aktuellt läge och Hemtjänstindex 
 


Beslut 
Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen och lägger den till handlingarna.  


 


Informationer 


Marie Ohlsson, verksamhetsutvecklare, och Conny Uppling, verksamhetschef 


äldreomsorgen, informerar om det aktuella läget och om hemtjänstindex.  


 


Rådet har begärt att få veta varför kommunen inte använder sig av Hemtjänstindex. 


Marie berättar att äldreomsorgen redan jobbar med att mata in mätvärden i flera olika 


system, till exempel Öppna jämförelser, Kommunens kvalitet i korthet (KKIK) och 


Kolada. Idag har man därför inte resurser till att använda sig av ytterligare ett system. 


Man anser att man har den statistik som behövs för att utvärdera verksamheten och sätta 


in åtgärder på förbättringsområden. 


 


Återkoppling på frågor från föregående KPR möte: 


Frågan var: Roger Lundin VD på Solatum nämnde på KPR mötet i december att de skulle 


få en diskmaskin på Gunillagården i Hobbyaktiviteten, de har inte fått den ännu? 


 


Svar: Roger Lundin har svarat att beställning av diskmaskin samt mindre ombyggnad för 


att få plats med den ska göras av områdeschef.  


Rådets deltagare bekräftar att diskmaskinen redan är installerad och klar. 


 


Frågan var: Hur ser det ut med att få pengar för att köpa in medel till boenden? – 


Förtydligande: Frågan gällde pengar till aktivitetsledare för att köpa in saker och 


bedriva aktiviteter. 


Marie svarar att inga specificerade pengar avsätts för aktiviteter, det är en del av enhetens 


totala budget och aktivitetsledare tillsammans med enhetschef avgör hur pengarna ska 


fördelas. 


 


Frågan var: Ett missförstånd har skett kring att man inte vill starta ett förtroenderåd för 


Boteå-Vallänge.  


Svar: Conny informerar om att missförståndet är uppklarat och förtroenderådet kommer 


att starta upp inom kort. 


 


Ny fråga: Vad händer med medicinrobotarna? 


Svar: Conny berättar att det uppkommit en lagtolkningsfråga. Det finns en osäkerhet 


kring ansvarsfördelning vid användande av automatiserad medicingivning och till att den 


frågan är ordentligt utredd har kommunen bromsat användandet. Man jobbar aktivt med 


frågan men vet inte just nu hur det blir. 
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§ 13  


 


Hälsocentralens uppdrag 
 


Beslut 
Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen och lägger den till handlingarna.  


 


Informationer 


Rådet besöks av Joel Hellgren, enhetschef Hälsocentralen (HC) Sollefteå, Helena Rydén, 


verksamhetschef HC i Kramfors och Sollefteå, Christina Lundholm Brorsson, enhetschef 


Ramsele HC, Junsele HC och Samhällsrummet i Näsåker samt Sofia Lindahl, 


kommunens verksamhetschef inom Hälso- och sjukvård. 


 


Joel visar ett bildspel som beskriver Hälsocentralens verksamhet och uppdrag. 


 


Hälsocentralen är första linjens vård för medborgarna. Vården som erbjuds ska vara 


kunskapsbaserad och ändamålsenlig, säker, individanpassad, jämlik och jämställd, 


effektiv samt tillgänglig. Målet för tillgängligheten är att medborgaren ska få svar i 


telefon samma dag man ringer och kunna bli bedömd inom tre dagar. 


 


Första linjen gällande psykisk ohälsa hos vuxna ska kunna: Identifiera psykisk ohälsa och 


eventuell suicidrisk, göra basala utredningar av lätt till medelsvår psykisk ohälsa, 


behandla lätta till medelsvåra former och tillstånd av psykisk ohälsa hos vuxen samt 


identifiera svårare former av psykisk ohälsa och remittera till rätt instans. 


 


Vilka målgrupper riktas verksamheten till? Alla! Från nyfödda fram till slutskedet av 


livet. För att kunna möta alla medborgare finns det på HC läkare, sköterskor, 


administrativ personal, BVC, fotvård, kurator, psykolog, fysio- och arbetsterapeut, dietist 


och många fler. 


 


På BVC är alla barn mellan 0 och 6 år välkomna för regelbundna besök där utvecklingen 


följs upp och vaccinationer inom nationella vaccinationsprogram utförs.  


 


Många äldre hamnar inom kommunsjukvården. Där har man en fast läkarkontakt hos HC 


som samverkar med kommunen för att ge bästa vård. 


 


HC möter redan idag många medborgare men har som strävan att kunna hjälpa ännu fler. 


Sollefteå HC har ca 3 750 inkomna ärenden i uppringningssystemet varje månad, tar emot 


ca 3 000 besök och genomför ca 750 provtagningar i månaden.  


 


Man jobbar i begreppet ”God och nära vård”. Inom modellen testar man nya 


samverkansmodeller, utvecklar digitala lösningar och nya arbetssätt. Man försöker göra 


de förändringar som möjliggör en resurseffektiv och sammanhållen vårdkedja. Tre 


exempel på projekt inom detta är HLT, Samskapande i Näsåker och Hemma hos mig. 
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Christina berättar om Samskapande i Näsåker. I samband med att HC där lades ner 


gjordes studiebesök i Storuman där man använde sig av konceptet. Under 2019 


genomfördes medborgardialoger i Näsåker där de medverkande fick tala om vilken 


samhällsservice man mest önskade sig till byn. Det främsta önskemålet var provtagning 


och i slutet av 2019 kunde det nyöppnade samhällsrummet erbjuda detta. 


Samhällsrummet har nyss bytt till nya och mer ändamålsenliga lokaler. Idag erbjuds träff 


med kurator, provtagning, viss BVC verksamhet samt träff med kommunens personal vid 


behov.  


 


Joel fortsätter berätta om Hemma hos mig. Projektet är till för att möjliggöra kontakt med 


läkare hemifrån samt hjälp med viss provtagning i hemmet. Visar en informationsfilm. 


 


HCs utmaningar: Likt som de flesta andra HC runt om i landet har man svårt att rekrytera 


fasta läkare. Ibland kan det medföra att patienterna inte får träffa samma läkare flera 


gånger då man måste använda stafettpersonal. Man försöker komma till rätta med detta 


genom att satsa på ordinarie personal, vara med i de nationella hyrpersonalavtalen och 


man jobbar aktivt med rekrytering.  


 


Fråga: Har det blivit bättre med ambulansen och varför är det mindre prio-ett larm? 


Joel svarar att ambulansen inte tillhör hans ansvarsområde så han kan inte svara på frågor 


om detta.  Christina informerar att i västraområdet finns en ambulansbil. Angående 


eventuell förändrad prioritering är det inget som besökarna kan svara på. 


 


Fråga: Hur långt har Regionen kommit med kompetensväxling – till exempel provtagning 


av undersköterskor? 


Sofia svarar att inom kommunen jobbar man med frågan inom projektet RAK, rätt använd 


kompetens. Vård och omsorgscollege har också tittat på titulaturen, det vill säga vad 


respektive yrkeskategori får utföra. Med problematiken att kunna anställa vårdpersonal är 


det här en viktig fråga. Inom kommunen är det ofta kompetens på individnivå som styr 


vilka arbetsuppgifter som utförs. 


Joel menar att inom Regionen är kompetensväxling något som genomsyrar hela 


verksamheten. Uppdragen har förändrats mycket under tidens gång, till exempel får 


fysioterapeuter numera både göra en förstahandsbedömning och även skicka remiss till 


röntgen vilket inte var möjligt för 10 år sedan. 


 


Fråga: Får man verkligen inte ta RS-vaccin någonstans i Regionen? 


Joel svarar att det finns en rekommendation om att äldre ska vaccinera sig mot RS men 


det ingår inte i det nationella vaccinationsprogrammet. När vaccinationen inte ingår i ett 


vaccinationsprogram måste vaccinet upphandlas tillsammans med alla aktörer på 


marknaden. I den här upphandlingen fick inte regionen något vaccin då övriga, till 


exempel privata vårdgivare, redan köpt upp allt. Regionen har alltså inget RS-vaccin att 


erbjuda. 
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§ 14 


 


Övriga frågor 
 


Örjan Eriksson, vice ordförande, läser upp rådets frågeställningar som ska besvaras vid 


nästkommande möte: 


 


• Har sett att kommunalrådet besöker församlingshemmet för att informera. Tycker 


att han kan komma till rådet och informera också. 


 


• Avsaknad av wifi i brukarnas egna lägenheter på särskilt boende. Varför är det så 


och går det att åtgärda? 


 


• Avsaknad av Tv-kanaler på särskilt boende, till exempel sportkanaler. Varför är 


det så och går det att åtgärda? 


 


• Tycker att det är besvärligt att få möteshandlingar digitalt. Önskemål om att få 


papper utdelade på mötet. Helst alla handlingar men om det inte är görbart så 


åtminstone dagordning och särskilda handlingar av stort intresse. 
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§ 15 


 


Delgivning av handlingar 
 
Följande handlingar delges rådet: 


 


- Protokoll från Förtroenderåd, Nipudden 2024-01-15, Solgården 2024-01-18, 


Gunillagården 2024-02-06 


 


Påpekande av rådet om att isoleringen på Gunillagården inte är gjord, de som bor där 


fryser. 


 


Påpekande av rådet om att elbilarna inte fungerar på vintern samt att alla hemtjänstbilar 


borde vara fyrhjulsdrivna. Diskussion om huruvida fyrhjulsdrivna bilar är mer trafiksäkra 


eller inte. 
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§ 16 


 


Kommande möte 
 
Beslut 
Pensionärsrådets nästa möte äger rum 2024-05-22 kl. 13:00 i A-salen, Sollefteå 


kommunhus. 


Rådet har tillgång till salen från kl 12:00 för att ledamöterna från 


pensionärsorganisationerna ska kunna träffas för förmöte. 


 


Sammanträdestillfällen under 2024: 


Onsdag den 25 september kl.13.00  B- och C- salen 


Onsdag den 20 november kl.13.00  B- och C- salen 


 


Önskemål om innehåll vid nästa möte: 


• Besök av kommunalrådet för att han ska berätta lite om vad som händer i 


Sollefteå. 


• Besök av Demensföreningen. 


 


 


 


 


 


 


 


 





